



**USAID**  
FROM THE AMERICAN PEOPLE



## ໂຄງການ USAID ໂອກາດ

ໂຄງການ USAID ໂອກາດ ແມ່ນໂຄງການໄລຍະຫ້າປີ ທີ່ສົ່ງເສີມອິດສະລະພາບ ແລະ ຄວາມສາມາດດ້ານໜ້າທີ່ການຂອງຄົນທີ່ມີຄວາມພິການ ຜ່ານການເຂົ້າເຖິງການບໍລິການດ້ານສຸຂະພາບ ແລະ ສັງຄົມຢ່າງເທົ່າທຽມ ຢູ່ໃນ ສປປ ລາວ. ໂຄງການ USAID Okard ໄດ້ຮັບການສະໜັບສະໜູນຈາກ ກອງທຶນຊ່ວຍເຫຼືອ Leahy ສຳລັບ ຜູ້ຖືກເຄາະຮ້າຍຈາກສົງຄາມ (Leahy War Victims Fund) ແລະ ໂຄງການຊ່ວຍເຫຼືອຜູ້ຖືກເຄາະຮ້າຍຈາກການທາລຸນ (Victims of Torture Program) ຂອງ ອົງການພັດທະນາສາກົນ ປະເທດ ສະຫະລັດ ອາເມລິກາ (the U.S. Agency for International Development) ແລະ ກະຊວງການຕ່າງປະເທດ ສະຫະລັດ ອາເມລິກາ. ໂຄງການ USAID ໂອກາດ ເຮັດວຽກຮ່ວມກັບ ພາກລັດຖະບານ ແລະ ອົງການຈັດຕັ້ງທາງສັງຄົມ ເພື່ອ ພັດທະນາ ແລະ ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ບັນດານະໂຍບາຍການມີສ່ວນຮ່ວມຂອງຄົນທີ່ມີຄວາມ ເພື່ອບໍ່ປະຖິ້ມຜູ້ໃດໄວ້ຢູ່ເບື້ອງຫລັງ.

ຄົນທີ່ມີຄວາມພິການແມ່ນປະຊາກອນທີ່ດ້ອຍໂອກາດທີ່ສຸດໃນສັງຄົມ. ສາເຫດຕົ້ນຕໍຂອງຄວາມພິການຢູ່ໃນປະເທດລາວ ແມ່ນເກີດຈາກ ບັນຫາລະເບີດບໍ່ທັນແຕກທີ່ຕົກຄ້າງ (UXO), ອຸບັດຕິເຫດຕາມທ້ອງຖະໜົນ, ພະຍາດຂາດສານອາຫານຊໍ້າເຮື້ອ ແລະ ບັນດາພະຍາດບໍ່ຕິດຕໍ່ຕ່າງໆ ທີ່ເພີ່ມຂຶ້ນ ເຊັ່ນ: ພະຍາດເສັ້ນເລືອດອຸດຕິນ, ພະຍາດເປົາຫວານປະເພດສອງ ແລະ ປະຊາກອນທີ່ມີອາຍຸສູງ. ໂຄງການ USAID ໂອກາດ ສົ່ງເສີມການກຸ້ມຕົນເອງທາງເສດຖະກິດ, ປັບປຸງຄວາມສາມາດດ້ານໜ້າທີ່ການ, ການເປັນຢູ່ທີ່ດີຂອງຄົນທີ່ມີຄວາມພິການ ແລະ ຄອບຄົວຂອງເຂົາເຈົ້າ ໂດຍສະເພາະແມ່ນບຸກຄົນທີ່ມີຂໍ້ຈຳກັດດ້ານການເຄື່ອນໄຫວ. ນອກຈາກນີ້ ທາງໂຄງການຍັງເຮັດວຽກເພື່ອສ້າງສະພາບແວດລ້ອມທີ່ຄົນພິການສາມາດເຂົ້າເຖິງການບໍລິການດ້ານສຸຂະພາບ ແລະ ສັງຄົມໄດ້ຢ່າງເທົ່າທຽມ ພ້ອມທັງສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງໃຫ້ພວກເຂົາ ເພື່ອເຂົ້າຮ່ວມກິດຈະທາງສັງຄົມຢ່າງຫ້າວຫັນ.

## ວິທີການທີ່ສໍາຄັນຂອງໂຄງການ

ໂຄງການ USAID ໂອກາດ ເຮັດວຽກຮ່ວມກັບ ພາກລັດ ແລະ ພາກເອກະຊົນ ເພື່ອສະໜັບສະໜູນຄົນທີ່ມີຄວາມພິການໃນດ້ານສຸຂະພາບ, ການສົ່ງເສີມເສດຖະກິດ ແລະ ການມີສ່ວນຮ່ວມຂອງພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ. ໂຄງການ USAID ໂອກາດ ແມ່ນນໍາໃຊ້ລະບົບທີ່ເອົາວິທີການເປັນໃຈກາງ ໂດຍເນັ້ນໃສ່ຄວາມເປັນເຈົ້າການຂອງລັດຖະບານ ໃນນະໂຍບາຍດ້ານການມີສ່ວນຮ່ວມຂອງຄົນທີ່ມີຄວາມພິການ, ການພັດທະນາວຽກງານການບໍລິການດ້ານການແພດພື້ນຜູ້ໜ້າທີ່ການ ແລະ ສຸຂະພາບຈິດ ແລະ ການຊ່ວຍເຫຼືອດ້ານຈິດຕະສັງຄົມໃຫ້ ມີຄວາມຍືນຍົງໃນໄລຍະຍາວ. ນອກຈາກນີ້, ໂຄງການ USAID ໂອກາດ ຍັງໄດ້ນໍາໃຊ້ວິທີການທີ່ເອົາຄົນທີ່ມີຄວາມພິການເປັນໃຈກາງ ໂດຍເນັ້ນໃສ່ ຕອບສະໜອງຄວາມຕ້ອງການຂອງຄົນທີ່ມີຄວາມພິການ ແລະ ຊຸມຊົນທີ່ໃຫ້ການສະໜັບສະໜູນເຂົາເຈົ້າ. ເປົ້າໝາຍຂອງໂຄງການ ແມ່ນຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ຢູ່ໃນ ນະຄອນຫລວງວຽງຈັນ, ແຂວງຊຽງຂວາງ ແລະ ແຂວງສະຫວັນນະເຂດ.

## ດ້ານສຸຂະພາບ

ໂຄງການ USAID ໂອກາດ ສະໜອງການຝຶກອົບຮົມໃຫ້ແກ່ ຜູ້ສະໜອງການບໍລິການດ້ານສຸຂະພາບ ແລະ ການແພດພື້ນຜູ້ໜ້າທີ່ການ ພ້ອມທັງໃຫ້ການຊ່ວຍເຫຼືອສຸກສາລາໃນການສະໜອງຜະລິດຕະພັນເຄື່ອງຊ່ວຍຊຸ່ຍຢູ່ຂັ້ນທ້ອງຖິ່ນ ແລະ ສົ່ງເສີມວຽກງານດ້ານການແພດພື້ນຜູ້ໜ້າທີ່ການ ໃຫ້ເປັນອົງປະກອບທີ່ໄດ້ມາດຕະຖານຂອງການບໍລິການປິ່ນປົວ. ນອກຈາກນັ້ນ, ໂຄງການ USAID ໂອກາດ ຍັງສົ່ງເສີມວຽກງານສຸຂະພາບຈິດ ແລະ ການຊ່ວຍເຫຼືອດ້ານຈິດຕະສັງຄົມ ຜ່ານການຝຶກອົບຮົມໃຫ້ແກ່ ຜູ້ສະໜອງການບໍລິການ, ຜູ້ໃຫ້ຄໍາປຶກສາ ແລະ ກຸ່ມໃຫ້ຄໍາປຶກສາແບບເພື່ອນຊ່ວຍເພື່ອນ.

## ດ້ານການສົ່ງເສີມເສດຖະກິດ

ໂຄງການ USAID ໂອກາດ ເຮັດວຽກຮ່ວມກັບຄູ່ຮ່ວມງານຈາກຫຼາຍພາກສ່ວນ ເຊັ່ນ: ສະມາຄົມທີ່ບໍ່ຫວັງຜົນກໍາໄລ, ອົງການຈັດຕັ້ງຂອງລັດຖະບານ ແລະ ພາກເອກະຊົນ ເພື່ອຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ຫລັກສູດການຝຶກອົບຮົມວິຊາຊີບແບບມີສ່ວນຮ່ວມ ແລະ ເຊື່ອມສານຄົນທີ່ມີຄວາມພິການເຂົ້າໃນກໍາລັງແຮງງານ ພ້ອມທັງ ສົ່ງເສີມໂອກາດໃນກິດຈະກຳການສ້າງລາຍຮັບອີງຕາມຄວາມຕ້ອງການຂອງ ຕະຫລາດ.

## ດ້ານການມີສ່ວນຮ່ວມຂອງພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ

ໂຄງການ USAID ໂອກາດ ໃຫ້ການສະໜັບສະໜູນ ກະຊວງສາທາລະນະສຸກ ແລະ ກອງເລຂາຄະນະ ກໍາມະການແຫ່ງຊາດ ເພື່ອຄົນທີ່ມີຄວາມພິການ ແລະ ຜູ້ອາຍຸສູງ ເພື່ອປະສານງານ ລະຫວ່າງ ອົງກອນ ແລະ ສະຖາບັນຕ່າງໆ ທີ່ສະໜັບສະໜູນຄົນທີ່ມີຄວາມພິການໃຫ້ດີຂຶ້ນກ່ວາເກົ່າ. ນອກຈາກນີ້, ໂຄງການ USAID ໂອກາດ ຍັງເສີມສ້າງຂີດຄວາມສາມາດໃຫ້ ແກ່ ອົງການຈັດຕັ້ງຂອງຄົນທີ່ມີຄວາມພິການດ້ວຍການເຮັດວຽກຮ່ວມກັບລັດຖະບານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ເຜີຍແຜ່ສິດທິຂອງຄົນທີ່ມີຄວາມພິການ, ສົ່ງເສີມເຄືອຂ່າຍຂັ້ນຮາກຖານ, ແລະ ເຮັດວຽກຮ່ວມກັບຄົນທີ່ມີຄວາມພິການໃນການອອກແບບ ແລະ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດນະໂຍບາຍ.

## ການພັດທະນາແບບມີສ່ວນຮ່ວມຂັ້ນຊຸມຊົນ

ໂຄງການ USAID ໂອກາດ ຕອບສະໜອງຄວາມຕ້ອງການສ່ວນບຸກຄົນຂອງຄົນທີ່ມີຄວາມພິການ ຜ່ານການພັດທະນາແບບມີສ່ວນຮ່ວມຂັ້ນຊຸມຊົນ. ບັນດາຜູ້ຈັດການດ້ານການຄຸ້ມຄອງຜູ້ໄດ້ຮັບຜົນປະໂຫຍດ ລະບຸກຄົນທີ່ມີຄວາມພິການ ແລະ ສ້າງແຜນປະຕິບັດງານສ່ວນບຸກຄົນກັບຄອບຄົວ ເພື່ອຕອບສະໜອງຄວາມຕ້ອງການສຸຂະພາບ, ເສດຖະກິດ ແລະ ສັງຄົມແບບສະເພາະເຈາະຈົງ ພ້ອມທັງກຳຈັດອຸປະສັກທີ່ກົດກັ້ນການມີສ່ວນຮ່ວມໃນກິດຈະກຳທາງສັງຄົມ. ການປະຕິບັດແກ້ໄຂ ແມ່ນລວມເອົາ ການເຂົ້າເຖິງການປົນປົວ ເພື່ອປັບປຸງໜ້າທີ່ການ ແລະ ການເປັນຢູ່ທີ່ດີ ເຊັ່ນ: ການເຂົ້າເຖິງການແພດຜື້ນຜູ້ໜ້າທີ່ການ, ຜະລິດຕະພັນເຄື່ອງຊ່ວຍຊູ ແລະ ການຊ່ວຍເຫຼືອດ້ານຈິດຕະສັງຄົມ, ການເຂົ້າເຖິງກິດຈະກຳການສ້າງລາຍຮັບ ແລະ ກິດຈະກຳທາງສັງຄົມຕ່າງໆ. ຂະນະດຽວກັນ ຍັງມີການກະຕຸ້ນໃຫ້ພາກສ່ວນທີ່ມີສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງໃນຊຸມຊົນເຮັດວຽກຮ່ວມກັນ ເພື່ອກຳນົດວິທີທາງແກ້ໄຂ ແລະ ສ້າງໂອກາດສຳລັບການມີສ່ວນຮ່ວມ - ການສົ່ງເສີມປະຊາຊົນ ແລະ ຊັບພະຍາກອນ ຜ່ານການປ່ຽນແປງດ້ານຄວາມຮູ້, ທັດສະນະຄະດີ, ການປະຕິບັດທີ່ນຳໄປສູ່ການມີສ່ວນຮ່ວມຂອງຊຸມຊົນແບບຍືນຍົງ.

## ຜົນກະທົບ ແລະ ຜົນໄດ້ຮັບ

- ໂຄງການ USAID ໂອກາດ ສະໜັບສະໜູນໃຫ້ລັດຖະບານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ເຜີຍແຜ່ນະໂຍບາຍໃໝ່ສອງສະບັບ ເຊັ່ນ: ກົດໝາຍແຫ່ງຊາດວ່າດ້ວຍຄວາມພິການ ແລະ ຍຸດທະສາດແຫ່ງຊາດດ້ານການແພດຜື້ນຜູ້ໜ້າທີ່ການທີ່ຈະໃຫ້ການສະໜັບສະໜູນຄົນທີ່ມີຄວາມພິການໃຫ້ເຂົ້າເຖິງການຊ່ວຍເຫຼືອ, ການບໍລິການ ແລະ ຜົນປະໂຫຍດຕ່າງໆ.
- ໂຄງການ USAID ໂອກາດ ສະໜັບສະໜູນກະຊວງສາທາລະນະສຸກ ເພື່ອດຳເນີນການປະເມີນຢ່າງເປັນລະບົບດ້ານການແພດຜື້ນຜູ້ໜ້າທີ່ການຂອງອົງການອະນາໄມໂລກ ຊຶ່ງເປັນການປະເມີນສະພາບການໂດຍອີງໃສ່ຫຼັກຖານ ແລະ ມາດຕະຖານກ່ຽວກັບສະພາບການດ້ານການແພດຜື້ນຜູ້ໜ້າທີ່ການທີ່ສະໜອງຄຳແນະນຳທີ່ຈະແຈ້ງເພື່ອເປັນແນວທາງໃຫ້ການວາງແຜນດ້ານຍຸດທະສາດໃນການສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງດ້ານການແພດຜື້ນຜູ້ໜ້າທີ່ການພາຍໃນລະບົບສາທາລະນະສຸກ
- ໂຄງການ USAID ໂອກາດ ນຳພາໃນການສ້າງຂໍ້ມູນກ່ຽວກັບພະຍາດໂຄວິດ-19 ທີ່ສາມາດເຂົ້າເຖິງໄດ້ ລວມທັງເປັນການອອກອາກາດລະດັບຊາດທີ່ມີການແປເປັນພາສາມື້ຄັ້ງທຳອິດ ເພື່ອໃຫ້ຄົນທີ່ມີຄວາມພິການສາມາດເຂົ້າເຖິງຂໍ້ມູນດ້ານສຸຂະພາບທີ່ສຳຄັນ ແລະ ຮູ້ຈັກວິທີປ້ອງກັນຕົນເອງຈາກພະຍາດໂຄວິດ-19.

## ຕິດຕໍ່

ອົງການພັດທະນາສາກົນ  
ປະເທດສະຫະລັດ ອາເມລິກາ  
ຫ້ອງການຜູ້ຕາງໜ້າປະຈຳ ສປປ ລາວ

ທິບພະສອນ ວິໄຊສຸກ

ຜູ້ຮັບຜິດຊອບໂຄງການ  
ສະຖານທູດ ປະເທດສະຫະລັດ ອາເມລິກາ  
ປະຈຳ ສປປ ລາວ  
ຫຼັກ 9, ຖະໜົນທ່າເດືອ  
ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ, ສປປ ລາວ  
ໂທ: +856-21-487 000  
ອີເມວ: tvixaysouk@usaid.gov  
ເວບໄຊ: www.usaid.gov/laos

ຜາບຖ່າຍໂດຍ: ສຸລິຍາ ອຸນາວິງ

ສຳລັບຂໍ້ມູນເພີ່ມເຕີມສາມາດເຂົ້າໄປໄດ້ທີ່ [www.usaid.gov/laos](http://www.usaid.gov/laos) or contact [info Laos@usaid.gov](mailto:info Laos@usaid.gov)

ອົງການເວີລດ໌ເອດຢູເຄຊັນ  
ປະຈຳ ສປປ ລາວ

ເບີນາດ ແຟງຄ໌

ຫົວໜ້າໂຄງການ  
ບ້ານເພຍວັດ, ເມືອງ ສີສັດຕະນາກ  
ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ  
ສປປ ລາວ  
ໂທ: +856 21 214-524  
ອີເມວ: [bernard\\_franck@la.worlded.org](mailto:bernard_franck@la.worlded.org)  
ເວບໄຊ: <https://laos.worlded.org>